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ورزشی

کردستان شرایط خوبی ندارد آینده والیبال 
زیرساخت های ورزشی اروپا و ایران قابل مقایسه نیست

ســپهرغرب، گروه ورزشــی: اولین لژیونر والیبال 
کردســتان می گویــد: ســخت افزارهای رشــته های 
حتــی  و  ایــران  ســخت افزارهای  بــا  اروپــا  ورزشــی 
خاورمیانه قابل مقایســه نیست و به نظرم همین 
زیرســاخت ها موجــب پیشــرفت ورزش و بازیکــن 

می شود.
احســان احمــدی ســال 1379 در محلــه بلــوار 
خســروآباد شــهر ســنندج به دنیا آمــد، از روزی که 
وارد دنیای والیبال شــد، پیشــرفت خوبی داشته تا 
جایی که در اروپا نگاه ها را به خود خیره کرده است، 
فرزنــدی از دیار کردســتان که با پیشــنهاد باشــگاه 
کالــداس مواجــه شــد و به آنجــا رفــت و به عنوان 
اولین لژیونر کردستانی به یک تیم اروپایی پیوست.
این والیبالیســت کردســتانی که ســابقه بازی در 
تیم هــای فــولاد ســیرجان ایرانیــان و راه یــاب ملل 
مریوان در لیگ برتر ایران را در کارنامه ورزشــی اش 
دارد ایــن روزها در ترکیب تیــم کالداس در لیگ برتر 
پرتغال می درخشــد و در هفت بــازی انجام داده با 

این تیم هفت پیروزی را بدست آورده است.
در ادامــه مصاحبــه بــا ایــن پدیــده کردســتانی 

دنیای والیبال را در ادامه بخوانید...
   چگونه به والیبال علاقه مند شدید؟

ســال 88 بــود کــه در طــرح اســتعدادیابی در 
مدارس، بازیکنانی که از نظر فیزیکی واجد شــرایط 
بودنــد را انتخاب می کردنــد و می رفتند و یک دوره 
مینی والیبــال را می گذراندنــد و مــن هــم در تــرم 
تابســتانی شــرکت کردم و بعــد از آن در فصل پاییز 
که مدارس دایر شد مقداری ریزش کرد ولی کم کم 
علاقــه پیــدا کردم و جزئی از زندگی ام شــد و هر روز 
و هر هفته زمانی بــه والیبال اختصاص می دادم و 

به سالن می رفتم.
   والیبال را چگونه می بینید؟

بــه نظرم مناســب ترین و بهتریــن تعریف یعنی 
همــه  در  دنیاســت،  توپــی  ورزش  خاص تریــن 
ورزش هــای توپی دنیا بازی در جریان اســت و توپ 
در زمیــن و هــوا اســت تا بــه آن هدف یــا گل خود 
برســد، حالا ســبد یا دروازه باشــد یا محوطــه را رد 
کنــی، امــا والیبــال تــوپ در هــوا جریــان دارد و اگر 
توپ در زمین باشــد بازی قطع است فقط مادامی 
کــه تــوپ در هــوا اســت و میــان دو تیــم رد و بدل 
می شــود بازی در جریان است و همین والیبال را از 

نظر من خیلی خاص کرده است.
   چــه اتفاقی افتاد به لیــگ پرتغال رفتید، باور 
می کردیــد روزی در لیــگ یــک کشــور اروپایــی بازی 

کنید؟
من ســال های 98 و 99 در لیگ برتر بزرگســالان 
حضــور داشــتم و بــا توجــه به ســن کمــم کارنامه 
ورزشــی خیلــی خوبی بود بــرای من هــم تجربه در 
لیــگ برتر ایران و هم حضــور در لیگ های برتر دیگر، 

به هر حال لیگ ایران جز لیگ های خوب و با کیفیت 
دنیــا هســت اما از خیلــی قبل تر واقعاً جــز اهدافم 
و خواســته های مــن بــود کــه در لیــگ کشــورهای 
خارجــی بازی کنم به خصوص لیگ هــای اروپا و این 
را مــداوم دنبــال می کــردم و در گوشــه ای از ذهنم 
داشــتم، تابســتان 1400 برای بستن قرارداد با یکی 
از تیم هــای جنــوب کشــور در لیگ برتر بزرگســالان 
بــه تهــران رفتــه بــودم و در المپیــک با آقای ســینا 
وهاب زاده آشــنا شــدم؛ وی مدیر برنامه من است 
و تمــام کارهایــم از صفرتــا صــد زیــر نظــر او انجام 

می شود.
وی کــه به علاقه و  خواســته من برای حضور در 
لیگ های اروپا پی برد با من تماس گرفت و گفت که 
مــن یک درخواســت دارم از لیگ برتــر پرتغال دارم. 
او فیلم هــا و رزومه من را فرســتاده بود و آن ها نیز 
قبول کردند. اینگونه این انتقال 72ســاعت بعد از 

آشنایی با مدیر برنامه ام صورت گرفت.
   بــرای نخســتین بار در راه یــاب ملــل مریوان 
چهره شــدید از بازی کردن و  شــرایطتان در راه یاب 

بگویید.
واقعــاً در ایــن شــرایط بــد اقتصادی کشــور در 
سال هایی که اقتصاد ورزشی کشور شرایط خوب و 
رو به جلویی ندارد و آنچنان که باید و شاید پول در 
ورزش نیست، باید از خانواده بیگلر برای حمایت از 
ورزش محبوب والیبال در اســتان کردستان و شهر 
مریوان تشــکر کــرد که افتخــاری برای مــن و تمام 
جامعــه ورزش اســتان اســت کــه این خانــواده در 
بدترین شــرایط ممکن اقتصادی پنج سال در حال 

حمایت از ورزش والیبال هستند.
قبل از حضور در راه یاب ملل والیبالیست بودم، 
چنیــن نبود که با راهیاب ملل مطرح شــوم. قبل از 
آن در باشگاه سایپا زیرنظر مربیان سابق ملی پایه 
ایران، رحمت نوری، علیرضا خوششویی بودم، ولی 
دو سال خوب را در راه یاب گذراندم. سال قهرمانی 

که سال شیرینی بود برای من.
در خصوص چهره شــدن، مــن اولین حضورم را 
در لیــگ برتر در تیــم فولاد ســیرجان ایرانیان بودم 
یعنــی همزمــان راه یــاب ملــل در لیگ برتر بــود اما 
در فــولاد ســیرجان ایرانیــان بــازی می کــردم. بنده 
به عنوان اولین بازیکن لیگ برتر اســتان کردســتان 
ســال 98 بــه فــولاد ســیرجان ایرانیــان رفتــم. اگر 
بخواهیم به عنوان چهره حســاب کنیم چهره ای که 
در لیگ برتر مرا دیدن و شــناختن، با ســیرجان این 
اتفاق برایم افتاد و خیلی خاطره خوبی از ســیرجان 
دارم و خیلی به والیبال من اضافه شد و یاد گرفتم.
ســال ها بــا بازیکنــان بزرگــی بــودم و از مربیان 
بزرگــی مثل دامغانی و تنــدروان یاد گرفتم و کمک 
به کامل تر شــدن والیبال من کــرد؛ هم تیمی بودن 
بــا بازیکنانی چون علی حســینی، رحمــان داوودی 

و مهــدی مهــدوی افتخــار بزرگــی برایم بود. ســال 
حضور در فولاد ســیرجان ســال خیلــی مهمی بود 

برای من.
چهــره من با فولاد ســیرجان ایرانیان به  والیبال 
ایــران و شــاید والیبال کردســتان معرفی شــد. آن 
ســال راه یاب ملــل در لیــگ برتر حضور داشــت اما 
بازیکن کردســتانی یــا بازیکن بومــی در تیم راه یاب 

ملل حضور نداشت.
   تفــاوت لیــگ پرتغــال و لیــگ ایــران را در چه 

می بینید؟
اصلی ترین تفاوت نه تنها در لیگ ایران و پرتغال 
بلکه در تمام رشــته ها، ســخت افزار موجود هم در 
رشته های اروپایی و هم در رشته های ملی غیرقابل 
مقایســه است با ســخت افزاری که در خاورمیانه یا 
ایران وجود دارد، هرچند که در ســال های گذشــته 
در باشــگاه های ایرانــی خیلی هــا ایــن پیشــرفت را 
داشــته اند تــا بتوانند خودشــان را در حــد نرمال و 
بالاتر در ســطح جهانی نگه دارند اما در مورد خود 
والیبــال فنــی بخواهــم صبحــت کنــم لیــگ پرتغال 
ســه تا چهــار تیم ضعیــف دارد که در حــد تیم های 
تــه جدولــی یا دســته یک ایــران باشــند امــا در آن 
طرف جدول چهار تا تیم بنفیکا، اســپورتینگ لیتفا، 
بشــتاردو و آکادمی اشــبینهو واقعاً در حد باشگاه 

خوب اروپایی والیبال را به نمایش می گذارند.
واقعاً والیبال ســطح بالایی دارند بازی آن ها در 
حــد لیگ های هلند و صربســتان و بالاتــر از هلند و 
اســپانیا، امــا لیگ پرتغال بــه این صورت اســت که 
بالا و پایین زیاد دارد. تفاوتش درســت اینجاســت. 
لیگ ایران و لیگ امسال پرتغال نزدیک به هم بازی 
می کننــد و کمتریــن نوســان را در ســال های اخیــر 
داشته اســت. امســال همه تیم های خوب و قوی 
در حال بازی انــد و این هیجان والیبال را دوچندان 

می کند.
   آیــا از حضور در تیم پرتغالی راضی هســتی و 

آیا بازی شما در اروپا ادامه خواهد داشت؟
و  دارم  خوبــی  کامــلًا  شــرایط  حاضــر  حــال  در 
هیچ گونه مشکلی ندارمو در بدو ورود در سپتامبر 
اواخر شهریور و اوایل مهرماه شرایط طوری بود که 
باید با آداب و رســوم آنجــا، غذاها و خیلی چیزهای 
دیگر بیشــتر آشنا می شــدیم و عادت می کردیم. با 
آب و هــوا و خیلی چیزهای دیگــر و همچنین آداب 
رسومی که والیبالشان داشت، سبک والیبال آن ها 
و اینکه قدم به قدم هر چقدر که زمان می گذشــت 

بهتر می شد و الان شرایط بسیار خوبی را دارم.
قرارداد یک ســاله اســت بازی کردن مــن در اروپا 
چــون که شــرایط ایــن اواخر در ســال جدید ســال 
2022 هفــت بــازی داشــتیم و هفــت پیــروزی را بــه 
دســت آوردیــم آمــار شــخصی و انفــرادی بنــده در 
درون زمیــن فوق العاده بوده و قطعــاً بازی کردن 

در اروپا ادامه خواهد داشت.
   اصــلًا هدفت برای حضور در تیم های اروپایی 

چه چیزی بود؟
در  کــردن  بــازی  اروپــا،  در  مــن  اصلــی  هــدف 
باشــگاه های مطــرح تجربــه کســب کــردن اســت 
امیــدوارم در باشــگاه های رده بالاتــر و بهتر بتوانم 
بــازی کنم. هدف اصلی من قهرمانی لیگ قهرمانان 
اروپا اســت. خیلی دوست دارم این عنوان را زمانی 
به دســت آورده درون یــک تیم قــرار بگیرم و آن تیم 

بتواند قهرمان باشگاه های اروپا شود.
   گویا ســرمربی ایــن تیم خیلی به بازی شــما 

اعتقاد دارد، این موضوع درست است؟
به واســطه ارتباطی که با ســرمربی تیم دارم به 
هــر حال نه کامل اما انگلیســی صحبت کردنم بهتر 
از دوســتان ایرانی دیگر اســت. ســرمربی همیشــه 
و در همــه حــال نظر مــرا می خواهد و شــرایطم را 
می پرســد. ازجمله شــرایط بدنی و بدنسازی و اکثراً 
ارتبــاط نزدیکی باهــم داریم، در درون زمین بســیار 
عالــی مــرا درک می کنــد و بــا بــالا و پایین کار آشــنا 
اســت، در درون زمین مربی با تجربه ای هستند. تا 
کنــون هم هفت بازی که داشــتیم و لازم به حضور 
کاملم در زمین بوده در زمین بودم اما بازی ششم 
که بازی بســیار راحت تری بود فقط یک ســت و نیم 
به مــن بازی داد و بقیه بازی اســتراحت کــردم تا با 
شــرایط آماده تری برای بازی جام حذفی مرحله یک 

هشتم آماده شوم.

   چه توصیه ای برای جوانان کردستان عاشق 
والیبال دارید؟

جوانــان عاشــق والیبال با منطق بــا این قضیه 
برخورد کنند که همه قرار نیست ملی پوش شوند، 
همــه قرار نیســت والیبال را در ســطح باشــگاهی 
بــازی کنند، بدنــه والیبال احتیاج بــه آدم هایی که 
والیبــال بــازی می کننــد و در کنــار والیبــال مربــی 
یــا کمــک مربــی، آنالیزور یــا روان شــناس والیبال، 
کمک آنالیزور والیبال یا مربی بدنســاز، دکتر تیم و 
خیلی چیزهای دیگر و حتی داور و منشــی والیبال 

هستند دارد.
تمامی اینها عاشــق این رشته ورزشی هستند. 
والیبــال به چنین افرادی هم نیــاز دارد. پس برای 
پیشــرفت در والیبــال صرفــاً تمــام ذهــن و تمرکــز 
خود را برای بازیکن شــدن نگذارنــد اگر در بازیکن 
شدن اســتعداد داشــتند ادامه می دهند اگر هم  
که نه برای پیشــرفت زیــاد می توانند مربی یا داور 
خوبــی شــوند. توصیــه ام همیشــه این اســت که 
والیبــال را تــرک نکننــد، در کنــار والیبال باشــند به 
هر صورتی که بوده اســت. چون این رشــته خیلی 
بزرگتر از آن چیزی اســت کــه مردم عادی می بینند 
خیلــی بزرگتر از آن 6 نفری که درون زمین هســتند 

و بازی می کنند.
   ارتباط شما با هواداران تیم چگونه است؟

رابطــه ام با هواداران تیم بســیار عالی اســت. با 
کانــون هواداران مســتقیم ارتبــاط دارم. خیلی مرا 

دوســت دارند به گونــه ای که حتی مــن برای خرید 
به فروشــگاه، آرایشــگاه می روم یا هــر جایی که در 
شــهر کاری چیزی داشــته باشــم و بخواهــم انجام 
دهــم، مــردم بــه ســالن ها می آینــد و حضــور پیدا 
می کنند و همیشــه در نهایت احترام با من برخورد 
می کننــد، بچه هایشــان بــا من عکــس می گیرند و 
این حس خیلی خوبی به من می دهد که در شهرم 
یک فرد شناخته شــده هستم و مردم به عنوان یک 
والیبالیســتی کــه در شــهر کالداس و برای باشــگاه 
کالداس بازی می کند حــس تعصب مانند روی من 
و باشگاه دارند و این خیلی احساس خوبی به من 

می دهد.
   ســرگرمی شــما غیــر از والیبــال چــه چیــزی 

است؟
ســرگرمی مــن بــه غیــر از والیبــال، هرازگاهــی 
مطالعــه می کنــم کتاب هــای زیــادی می خوانــم و 
در مورد روان شناســی ورزشــی و این اواخــر نیز به 
جــز روان شناســی ورزشــی به خــود روان شناســی 
علاقه منــد شــده ام از طریــق اینترنــت روزانــه یــک 
ســاعت را اختصاص می دهم روان شناســی گوش 

می دهم.
   بــرای ســؤال آخر، به عنوان یک والیبالیســت 
آینــده والیبــال کردســتان را چگونــه  کردســتانی، 

می بینید؟
والیبال کردستان شرایط خوبی ندارد مگر اینکه 

تغییری ایجاد شود چون باشگاه حرفه ای نداریم.

زش قهرمانی بانوان در همدان وی سکه ور وا دو ر مهاجرت و انز
سپهرغرب، گروه ورزشی - طاهره ترابی مهوش: 
در گفت و گــو بــا چنــد بانــوی قهرمــان ورزشــی در 
همدان مشــخص شــد در نبــود حمایــت چاره ای 
جز بازی در تیم های خارج از اســتان و یا انزواگزینی 

ندارند.
ورزش یکی از مهم ترین پایه های زندگی ســالم 
اســت که برای تمامی شــهروندان یــک امر حیاتی 
به شــمار می رود اما در این بین آنچه مسلم است 
اینکه بانوان نیمی از جمعیت را تشکیل می دهند 
و اگــر اهمیت و جایگاه ورزش بــرای آنان از آقایان 

بیشتر نباشد کمتر هم نیست.
از طرفی بــا توجه به اینکه همدان در بســیاری 
از رشــته ها در بخش بانوان مهد و پاســبان کشور 
به شــمار می رود؛ ورزش حرفه ای و زیرساخت های 
آن نیــز بایــد بــرای رشــد اســتعدادها در رده هــای 
سنی در رشــته های مختلف حرکت کند، همچنین 
شناســایی اســتعدادها و ارتقای سواد ورزش هم 
در بُعد همگانی هم قهرمانی بسیار اهمیت دارد.

بــر ایــن اســاس با توجــه بــه اهمیــت موضوع 
برآن شــدیم تا در گفت و گو با تنی چند از قهرمانان 
در رشــته هایی همچــون ســنگ نوردی، جــودو و 
بانــوان  پینگ پنــگ در خصــوص وضعیــت ورزش 
این اســتان اطلاعاتی را کســب کنیم کــه در ادامه 

می خوانید:
پینگ پنگ باز پر افتخار کشــور و اســتان همدان 
کــه ســابقه قهرمانــی در رده های ســنی نونهالان، 
نوجوانــان، جوانان و بزرگســالان کشــور را دارد و 
مقام هــای ارزنده جهانــی همانند نفــر دوم دوبل 
پروتــور جهانــی پرتغال را کســب کــرده و از بانوان 
ورزشــکار سرشــناس محســوب می شــود با بیان 
اینکــه اخیــراً رقابت هایــی در مســابقات انتخابــی 
پینگ پنــگ تیــم ملــی بانــوان بــا حضــور برترین ها 
در تهــران برگــزار شــد، بــا کســب 21 امتیــاز عنوان 
قهرمانــی را به دســت آورده، گفــت: ایــن انتخابــی 
برای بازی در مســابقات کشــورهای اســلامی و نیز 

حضور در مسابقات جهانی انجام شد.
شــیما صفایــی بــا تأکیــد بــر اینکــه مســابقات 
جهانــی هفــت مهرمــاه و مســابقات کشــورهای 
اســلامی نیز مردادماه ســال آتی برگزار می شــود، 
تصریح کرد: پیش از برگزاری این مســابقات پروتور 
جهانی قطر را در پیش خواهیم داشت که از تاریخ 

21 تا 26 اسفندماه برگزار می شود.
وی با اشــاره به حضور در مسابقات بین المللی 
عراق که از 26 اسفند تا یک فروردین برگزار خواهد 
شــد، اظهارکــرد: پــس از برگــزاری ایــن مســابقات 

بــرای حضــور در رویدادهــای جهانی و مســابقات 
کشورهای اسلامی آماده می شوم.

ایــن بانوی قهرمان همدانی با تأکید بر اینکه از 
13 اســفندماه هــم برای حضــور در بازی های لیگ 
برتر بزرگســالان که در کرمان از 17 تا 19 اسفندماه 
برگــزار می شــود حاضــر خواهــم شــد، بیــان کرد: 
دور رفــت ایــن مســابقات بــا برتری تیم شــهرداری 
شــهر بابــک کرمان کــه بنده عضو این تیم هســتم 
بــه پایان رســید و امیــدوارم برای چهارمین ســال 
متوالی بازهم بتوانم قهرمانی کشــور را با این تیم 

تجربه کنم.
صفایــی در پاســخ بــه ایــن ســؤال کــه چــرا بــا 
تیم های همدان در مســابقات شــرکت نکرده اید؟ 
بزرگســالان  در مســابقات ســطح  گفــت: حضــور 
بانــوان نیازمنــد صــرف هزینــه و به تبــع آن عقــد 
قرارداد با بازیکن است حال آنکه در استان همدان 
حامی مالی وجود ندارد که نسبت به عقد قرارداد 
بــا بازیکنان اقدام کند پس تیمــی را برای حضو در 

این مسابقات ندارد.
وی بــا تأکیــد بــر اینکــه البتــه تیم مــارال چوب 
همــدان در رده جوانــان و نوجوانــان متشــکل از 
بنده، صبا سراجی، نیلیا نقیبی، مبینا اصلانی، کوثر 

فتاحی، نازنین مرتضایی توانست رتبه نخست این 
مســابقات را در کشور کســب کند، تصریح کرد: به 
بازیکنــان این تیــم در قبال ایــن قهرمانی یک ریال 
هزینه پرداخت نشــد؛ این در حالی اســت که اداره 

کل ورزش و جوانــان وعــده داده بــود در صــورت 
قهرمانی مبلغی را به عنوان هدیه پرداخت می کند 

که متأسفانه به قولش عمل نکرد.
ایــن قهرمــان ملی پــوش رشــته پینگ پنــگ در 
پاســخ به این ســؤال که زیرســاخت ها و تجهیزات 
لازم برای تمرین ورزشــکاران این رشته در همدان 
فراهــم اســت، گفــت: خوشــبختانه زمیــن هیئــت 

در اختیــار بچه ها اســت اما مســئله این اســت که 
تجهیــزات لازم توســط خانــواده ورزشــکاران و یــا 
اعضــای هیئــت از جیب شــان تهیــه می شــود زیرا 
هزینــه ای بــه عنوان بودجــه در اختیــار هیئت قرار 

اداری  بخــش  تجهیــزات  طوری کــه  بــه  نمی گیــرد 
توســط هیئــت و لامپ و بخــاری توســط خانواده 

ورزشکاران برای زمین تأمین شد.
 قهرمان  ملی پوش جــودوی بانوان همدان که 
در آخرین حضورش در مســابقات رسمی آسیایی 
در مرداد 98 در مســابقات جودوی جوانان آســیا 
در چین تایپه صاحب نشان نقره آسیا شد تا اولین 
دختــر جــودوکار ایــران باشــد که در آســیا نشــان 
می گیرد نیز با تأکید بر اینکه وضعیت این رشــته و 
حمایت ها بسیار اســف بار است، گفت: ممنوعیت 
بین المللی حضور ایران در رشته جودو این شرایط 

را بغرنج تر کرد.
مریــم بربط با تأکید بر اینکــه فعالیت خود را در 
این رشــته از ســال 90 آغاز کرده و از سال 92 وارد 
اردوی تیــم ملــی شــدم و تا ســال 98 در بســیاری 
از مســابقات  بین المللــی و ملی رتبه های بســیاری 
کسب کردم، گفت: تا چند سال قبل شرایط نسبت 
به حال حاضر در رشته جودو به ویژه جودو بانوان 
بهتــر بود اما در شــرایط فعلی علی رغــم اینکه تیم 
جودوی اســتان در ســطح ملی نشان آورترین تیم 

بود حتی مربی هم ندارد.
وی مطرح کرد: متأســفانه حاشیه این رشته در 
اســتان بسیار اســت به نحوی که قهرمانان را یکی 

پس از دیگری از صحنه خارج می کند.
وی با اشــاره بــه اینکه هیــچ مســابقه ای نه در 
ســطح اســتانی و نه ملی برگزار نمی شود و تعلیق 
فدراسیون جودو نیز در سطح بین المللی مشکل 
را همانطور که عنوان کردم دوچندان کرده افزود: 
متأســفانه هیئت نیز در عرصه حمایتی از بازیکنان 
گامــی برنمــی دارد و حتــی در مواجهــه بــا پیگیری 

شخصی قهرمانان نیز گلایه مند است.
این بانوی ورزشــکار همدانی با اشــاره به عدم 
حمایــت اداره کل ورزش و جوانــان از قهرمانــان 
ایــن رشــته در اســتان گفــت: حتی زمین مناســب 
بــرای تمریــن وجود ندارد و یا اینکــه این اداره کل 
از قهرمانــان به عنــوان مربــی دعوت بــه همکاری 
کــرده  از  را  آنــان  بی زبانــی  زبــان  بــا  امــا  می کنــد 

خودشان پشیمان می کند.
بربــط افــزود: در پــی ایــن ناملایمــات در حــال 
حاضــر در یکی از مناطق حاشــیه ای شــهر همدان 
نسبت به دایر کردن کلاس خصوصی اقدام کردم.

رشــته  همدانــی  قهرمــان  بانــوی  دیگــر 
سنگ نوردی نیز با بیان اینکه فعالیت در این رشته 
را ســال 90 آغاز کرده است گفت: از سال 94 عضو 

ثابت تیم ملی در این رشته هستم.
راحیــل رمضانــی با تأکید بر اینکــه چیزی حدود 
30 نشان رنگارنگ ره آورد این سال ها است اذعان 
کرد: بهترین مدالم نشــان طلای قهرمانی جوانان 

آسیا است که در سال 98 کسب کردم.
اســتان  ســوی  از  اینکــه  بــر  تأکیــد  بــا  وی 
حمایت هایــی از ورزشــکاران این رشــته می شــود 
اما از ســطح انتظار و نیاز ورزشکاران پایین تر است 
اذعــان کرد: به عنوان مثال توقع می رود تعدادی 
از ایــن رشــته  حامــی مالــی در راســتای حمایــت 
قهرمان پــرور از طریق هیئت و یا اداره کل ورزش و 

جوانان پای کار بیایند.
وی با اشاره به اینکه اداره کل ورزش و جوانان 
و به تبــع فدراســیون ســنگ نوردی تنهــا در اعــزام 
همــکاری  ورزشــکاران  بــا  مســابقات  از  یکســری 
محــدودی دارد؛ از آنجایی که ســال آینده احتمال 

حضــور در بازی هــای آســیایی را دارم بایــد بــرای 
آمادگی بهتر و آشــنایی بیشــتر در مســابقات جام 
جهانــی حاضر شــوم اما این رقابت ها در فهرســت 
نیســت،  تیــم  اعــزام  حمایــت  مــورد  مســابقات 
اظهارکــرد: برای حضور در هریک از این مســابقات 

چیزی حدود 20 میلیون تومان باید هزینه کرد.
ایــن  بــه  پاســخ  ایــن ســنگ نورد همدانــی در 
ســؤال که شــرایط حمایتی هیئت ســنگ نوردی را 
از ورزشــکاران چطور ارزیابی می کنید، خاطرنشــان 
کــرد: اینکــه اداره کل ورزش و جوانــان از هیئــت 
بــه چه میــزان حمایــت می کند را بنده شــخصاً در 
جریان نیســتم اما آنچه مسلم است ورزش استان 

حمایت خاصی از بنده نکرد.
رمضانی با تأکید بر اینکه بنده چند سالی است 
که در تهران ســاکن هســتم و تمرین هــای خود را 
در اینجا از ســر گرفتم ابراز کرد: زیرســاخت لازم به 
لحاظ تجهیزاتی و سالن برای این ورزش در استان 
همــدان نســبت به دیگر اســتان ها بهتر اســت؛ در 
واقــع ظرفیت قــوی برای پــرورش قهرمانــان ملی 
و بین المللــی وجود دارد اما مهم فضای مناســب 
و حامی مالی اســت کــه متأســفانه در این بخش 

ضعف بسیار داریم.
وی بــا تأکید بــر اینکه مهم ترین مشــکل پیش 
و  جــذب  همــدان  اســتان  در  ورزش  ایــن  روی 
نگهداشــت ایــن ورزشــکاران در این رشــته اســت 
چراکه این رشــته بســیار پرهزینه اســت گفت: باید 
جذابیت هایــی بــرای ایــن مهــم در نظــر گرفــت و 
درعین حال مســابقات اســتعدادیابی برگــزار کرد 
زیرا افــرادی همچون مــن به صــورت اتفاقی وارد 

این رشته شدیم و مسیر خاصی را طی نکردیم.
وجــود  علی رغــم  متأســفانه  کــرد:  تأکیــد  وی 
ظرفیت، برنامه خاصی برای تیم داری در این رشته 

در استان وجود ندارد.
مع الوصــف بــا توجه به آنچه گفته شــد بانوان 
ورزشــکار به ویژه اعضای تیم های ملی و باشگاهی 
باید به لحــاظ مالی و روانی مورد حمایت لازم قرار 
گیرنــد؛ ضمن اینکه برای شــناخت ایــن ظرفیت ها 
و بســترهای بالفعل شــدن آن باید مطالعات لازم 
نیز انجام شــود؛ حال آنکه طبق آنچه در گفت و گو 
عنوان شــد ظرفیت ها و پتانســیل های بسیاری در 
بانــوان وجود داشــته و مغفول مانــده و یا اینکه 
شــرایط بــه گونــه ای بــوده کــه منجر بــه مهاجرت 
قهرمانــان و یا کناره گیری آن ها از صحنه شــده که 
در برابر این شرایط باید هیئت های ورزشی و اداره 

کل ورزش و جوانان پاسخگو باشند.


